



GRAN FONDO WORLD SERIES

Eight new events join UCI Gran Fondo World Series

The **UCI Gran Fondo World Series**, the UCI's masters and amateur mass participation series, will grow considerably in 2017 with **19** qualifier events. The UCI Gran Fondo World Championships will take place in **Albi**, in the south of **France**.

Two events have already taken place in the past few months, starting with the Poznan Bike Challenge (Poland) which attracted 6500 starters and Amy's Gran Fondo (Australia) with 5500 participants. Both events scored a new participation record.

Spinneys Dubai 92 Cycle Challenge is a new qualifier in the series. Last year, the biggest cycling for all event in the Middle East attracted some 2000 participants to the iconic city of Dubai. The event will be held mid-December.

Tour de Bintan is the second new event and takes place on the exotic island of Indonesia, which is easy accessible from Singapore. This event is a perfect example of one of the goals of the series: to combine cycling and tourism. Riders have a chance to participate in a high quality cycling event and at the same time benefit from the region's touristic offers.

Cyprus Granfondo is an existing stage race that becomes part of the UCI series. It will be a chance for European riders to qualify early in the season in good weather conditions with flat but also hilly courses.

Blayney to Bathurst (B2B) Cyclo Sportif Challenge is the new qualifier in Australia. The event near Sydney gives the Aussies another chance to represent their country at the Worlds. Australia has been the most successful country in number of participants in the World Championships over the past 6 years.

The Tour of Ayrshire, in Scotland, is the fifth new event. After a very successful Tour of Cambridgeshire in the past two years, the same organisers decided to export their concept to a second UK event near Glasgow.

When Fränk Schleck decided to retire from professional cycling a few weeks ago, one of his goals was to set up a mass participation event on his training routes to show people the beauty of the region where he prepared his Tour successes. **Schleck Granfondo** is the perfect opportunity for riders from central western Europe to qualify for the Albi Worlds.

The UCI Gran Fondo World Series is also happy to announce a new US event with the **Cheaha Challenge Granfondo** in Jacksonville, Alabama. The century ride (100 miles) takes riders two times over the Cheaha Mountain.

Tour de Campeche in Mexico is the last new event in the series: a flat race with a time trial and road race in the touristic Yucatan region, the safest place in Mexico.

Other classical venues remain in the series: Forrest Grape Ride, Rhodes Gran Fondo Tour, L'Albigoise, Tour of Cambridgeshire, Maraton Franja, Grey County Road Race, Niseko Classic, La Leggendaria Charly Gaul and Gran Fondo Denmark are all proven high quality events.



GRAN FONDO WORLD SERIES

The UCI Gran Fondo World Championships in Albi, France, will take place from August 24 to 27, with a 22km time trial and a 146 or 94km Gran Fondo on undulating roads, a typical classical course for strong riders.

The Poznan Bike Challenge and Amy's Gran Fondo next September will be the first qualifying events for the 2018 UCI Gran Fondo World Championships. Poznan has been awarded the organisation of the UCI Gran Fondo World Championships in 2019.

All information can be found on www.ucigranfondonworldseries.com

The 2017 calendar

10-11 Sept 2016	Poznan Bike Challenge	Poznan	Poland
11 September 2016	Amy's Gran Fondo	Lorne	Australia
16 December 16	Spinneys Dubai 92	Dubai	UAE
3-5 March 2017	Tour de Bintan	Bintan	Indonesia
4 March 2017	Forrest Grape Ride	Marlborough	New Zealand
24-26 March 2017	Cyprus Granfondo	Pafos	Cyprus
1-2 April 2017	B2B Cyclo Sportif Challenge	Bathurst	Australia
21-23 April 2017	Rhodes Gran Fondo Tour	Rhodes	Greece
28-29 April 2017	The Tour of Ayrshire	Kilmarnock	Schotland
20 May 2017	Schleck Granfondo	Mondorf-les-Bains	Luxemburg
21 May 2017	Cheaha Challenge Granfondo	Jacksonville	USA
26-28 May 2017	L'Albigeoise	Albi	France
3-4 June 2017	Tour of Cambridgeshire	Peterborough	England
3-4 June 2017	Tour de Campeche	Campeche	Mexico
9-11 June 2017	Maraton Franja	Ljubljana	Slovenia
15-17 June 2017	Grey County Road Race	Blue Mountain Village	Canada
7-9 July 2017	La leggendaria Charly Gaul	Trento	Italy
8-9 July 2017	Niseko Classic	Niseko	Japan
12-13 August 2017	Gran Fondo Denmark	tbc	Denmark
24-27 August 2017	UCI Gran Fondo World Champ.	Albi	France



GRAN FONDO WORLD SERIES

Les UCI Gran Fondo World Series avec 8 nouveaux événements

Les **UCI Gran Fondo World Series**, la série d'épreuves de cyclisme-pour-tous de l'UCI pour masters et amateurs, va considérablement grandir en 2017 avec **19** épreuves qualificatives. Les Championnats du Monde Gran Fondo UCI auront lieu à Albi, dans le sud de la France.

Deux événements ont déjà eu lieu au cours des derniers mois, en commençant par le Poznan Bike Challenge (Pologne) qui a attiré 6500 coureurs et l'Amy's Granfondo (Australie) avec 5500 participants. Ces deux événements ont marqué un nouveau record du nombre de participants.

Le **Spinneys Dubai 92 Cycle Challenge** est une nouvelle épreuve qualificative des Series. Le plus grand événement cycliste au Moyen-Orient a réuni quelque 2000 participants lors de l'édition de l'année dernière dans la ville emblématique. L'événement aura lieu mi-décembre.

Le **Tour de Bintan** est le deuxième nouvel événement organisé sur l'île exotique en Indonésie, qui est facilement accessible à partir de Singapour. Cet événement est un exemple parfait de l'un des objectifs de la série, à savoir donner une chance aux coureurs de participer à une épreuve de cyclisme de haute qualité combinée avec du tourisme.

Le **Cyprus Granfondo** constitue une course par étapes existante qui fait désormais partie de la série de l'UCI. Une opportunité pour les coureurs européens de se qualifier en début de saison dans de bonnes conditions météorologiques avec des courses plates mais aussi vallonnées.

Le **Blayney à Bathurst (B2B) Cyclo Sportif Challenge** est le nouveau rendez-vous qualificatif en Australie. L'événement situé près de Sydney offre aux Australiens une autre chance de représenter leur pays aux Championnats du Monde. L'Australie fut le pays le mieux représenté en nombre de participants aux Championnats du Monde au cours des 6 dernières années.

Le **Tour de l'Ayrshire** est le cinquième nouvel événement en Ecosse. Après des éditions très réussies du Tour du Cambridgeshire deux dernières années, les mêmes organisateurs ont décidé d'exporter leur concept à un second événement au Royaume-Uni, près de Glasgow.

Lorsque Fränk Schleck a décidé de se retirer du cyclisme professionnel il y a quelques semaines, l'un de ses objectifs était de mettre en place un événement de participation de masse sur ses routes d'entraînement afin de montrer aux gens la beauté de la région où il prépara ses succès au Tour de France. Le **Schleck Granfondo** est donc l'occasion idéale pour les coureurs d'Europe centrale occidentale de se qualifier pour les Mondiaux d'Albi.

La Série Mondiale Gran Fondo UCI est également heureux d'annoncer un nouvel événement aux Etats Unis avec le **Cheaha Challenge Granfondo** à Jacksonville, en Alabama. Un tour de 100 miles sur la montagne Cheaha à boucler à deux reprises.



GRAN FONDO WORLD SERIES

Le **Tour de Campeche** au Mexique est le dernier nouvel événement de la série. Il s'agit d'une course plate avec un contre-la-montre et une course sur route dans la région touristique du Yucatan, l'endroit le plus sûr au Mexique.

D'autres grands classiques restent par ailleurs dans la série. Le Forrest Grape Ride, le Rhodes Gran Fondo Tour, L'albigeoise, le Tour du Cambridgeshire, le Maraton Franja, la Grey County Road Race, le Niseko Classic, La leggendaria Charly Gaul et le Gran Fondo Denmark ont déjà prouvé au cours des années précédentes être des événements de haute qualité.

Les Championnats du Monde Gran Fondo UCI à Albi, en France, se dérouleront du 24 au 27 août avec un contre-la-montre de 22 km et un Gran Fondo de 146 ou 94 km sur des routes vallonnées, une course typiquement faite pour les coureurs costauds.

Le Poznan Bike Challenge et l'Amy's Granfondo en septembre prochain seront les premiers événements de qualification pour les Championnats du Monde Gran Fondo UCI 2018. Poznan s'est vu attribuer l'organisation des Championnats du Monde Gran Fondo UCI en 2019.

Retrouvez toutes les informations sur www.ucigranfondonworldseries.com

Le calendrier 2017

10-11 Septembre 2016	Poznan Bike Challenge	Poznan	Pologne
11 Septembre 2016	Amy's Granfondo	Lorne	Australie
16 Décembre 16	Spinneys Dubai 92	Dubaï	EAU
3-5 Mars 2017	Tour de Bintan	Bintan	Indonésie
4 Mars 2017	Forrest Grape Ride	Marlborough	N. Zélande
24-26 Mars 2017	Cyprus Granfondo	Pafos	Chypre
1-2 Avril 2017	B2B Cyclo Sportif Challenge	Bathurst	Australie
21-23 Avril 2017	Rhodes Gran Fondo Tour	Rhodes	Grèce
28-29 Avril 2017	The Tour of Ayrshire	Kilmarnock	Ecosse
20 Mai 2017	Schleck Granfondo	Mondorf-les-Bains	Luxembourg
21 Mai 2017	Cheaha Challenge Granfondo	Jacksonville	Etats-Unis
26-28 Mai 2017	L'Albigeoise	Albi	France
3-4 Juin 2017	Tour of Cambridgeshire	Peterborough	Angleterre
3-4 Juin 2017	Tour de Campeche	Campeche	Mexique
9-11 Juin 2017	Maraton Franja	Ljubljana	Slovénie
15-17 Juin 2017	Grey County Road Race	Blue Mountain Village	Canada
7-9 Juillet 2017	La leggendaria Charly Gaul	Trento	Italie
8-9 Juillet 2017	Niseko Classic	Niseko	Japon
12-13 Août 2017	Gran Fondo Denmark	À décider	Danemark
24-27 Août 2017	Ch. du monde Gran Fondo UCI	Albi	France